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Bemærkninger til høringen af 
budgetudkast for perioden 2025-2028 

Handicaprådet har gennemgået det meget omfattende høringsmateriale vedr. budget 
2025-2028 og har følgende bemærkninger. 
 
 

Ad Skole- og Børneudvalgets forslag til omstillinger i 2025 
Handicaprådet skal advare imod tankegangen om, at trivsel i folkeskolen er noget 
der kan planlægges ud fra regneark og generelle politiske beslutninger.  
 
Det har i årevis været et politisk mål at øge andelen af børn, som rummes inden for 
almenområdet frem for i specialtilbud målrettet de enkelte børns behov. Det har 
imidlertid ikke vist sig så nemt i praksis.  
 
Handicaprådet finder derfor det er bekymrende, at der nu igen lægges op til at 
nedlægge pladser i specialtilbud frem for, at det viser sig, at de er overflødige ved, at 
tilbuddene i almenområdet har den fornødne kvalitet til, at specialpladserne bliver 
overflødige. 
 
Det er særdeles bekymrende, at det er et måltal at flytte et antal børn / nedlægge 
pladser på specialområdet frem for at der først sikres den fornødne 
kompetenceopbygning lokalt på institutionerne, i PPR m.v. så specialpladserne viser 
sig overflødige. 
 
 

Ad Plan- og Teknikudvalget 
Handicaprådet finder fastholdelse af midler til tilgængelighedsprojekter (bloktekst 
5006) er vigtig. 
 
 

Ad Beskæftigelses- og Socialudvalget 
Handicaprådet finder det er vigtigt at fastholde tidsplanen og finansieringen af 
etableringen af et nyt botilbud til afløsning af det stærkt utilsvarende Mariehusene 
(bloktekst 3001). 
 
Handicaprådet skal dog opfordre til, at der samtidig er fokus på at bringe øvrige 
botilbud i overensstemmelse med nutidige standarder. Det gælder for eksempel, at 
noget så simpelt som internetforbindelse bliver standardinstallation. 


